
Επαναληπτικές Εργασίες στη 

Γλώσσα #5 

 

1) Κάνω τη χρονική αντικατάσταση στο πρόσωπο που 

βρίσκεται το ρήμα μου. 

Ενεστώτας 

 

διασκεδάζουμε κοιμάται στολίζουν χάνεσαι 

Παρατατικός 

 

διασκεδάζαμε κοιμόταν  στόλιζαν χανόσουν 

Αόριστος 

 

διασκεδάσαμε κοιμήθηκε στόλισαν χάθηκες 

Εξακολουθητικός  

Μέλλοντας 

θα 

διασκεδάζουμε 

θα κοιμάται θα 

στολίζουν 

θα χάνεσαι 

Στιγμιαίος 

Μέλλοντας 

θα 

διασκεδάσουμε 

θα κοιμηθεί θα 

στολίσουν 

θα χαθείς 

Παρακείμενος 

 

έχουμε 

διασκεδάσει 

έχει 

κοιμηθεί 

έχουν 

στολίσει 

έχεις χαθεί 

Υπερσυντέλικος 

 

είχαμε 

διασκεδάσει 

είχε 

κοιμηθεί 

είχαν 

στολίσει 

είχες χαθεί 

Συντελεσμένος 

Μέλλοντας 

θα έχουμε 

διασκεδάσει 

θα έχει 

κοιμηθεί 

θα έχουν 

στολίσει 

θα έχεις 

χαθεί 

 

2) Υπογραμμίζω τα μέρη του λόγου στις παρακάτω προτάσεις 

-ουσιαστικά, ρήματα, επίθετα, μετοχές, χρονικά 

επιρρήματα- και τα καταγράφω στο πινακάκι. 

 Η Σοφία πρώτα ζυμώνει πεντανόστιμα κουλουράκια και 

ύστερα βάφει τα πασχαλινά αυγά. 

 Τα παλιά χρόνια, οι νοικοκυρές πριν τη Μεγάλη 

Εβδομάδα ασβέστωναν τα σπίτια τους. 

 Χορεύοντας και τραγουδώντας, διασκεδάσαμε 

ιδιαίτερα στο πάρτι της ξαδέλφης μου. 



 Αφού ο παπάς πει το «Δεύτε λάβετε φως…», ανάβουμε τις 

λαμπάδες μας. 

 Στη Χίο γιόρτασαν την Ανάσταση, τελώντας το έθιμο του 

ρουκετοπόλεμου. 

 

Ουσιαστικά Επίθετα Ρήματα Μετοχές 

(-οντας,-ώντας) 

Χρονικά 

Επιρρήματα 

Σοφία πεντανόστιμα ζυμώνει χορεύοντας πρώτα 

κουλουράκια πασχαλινά βάφει τραγουδώντας ύστερα 

αυγά, χρόνια Μεγάλη ασβέστωναν τελώντας πριν 

νοικοκυρές παλιά διασκεδάσαμε  αφού 

Εβδομάδα  πει   

σπίτια  ανάβουμε   

πάρτι  γιόρτασαν   

ξαδέρφης     

παπάς, φως     

λαμπάδες,     

Χίο, Ανάσταση     

έθιμο, 

ρουκετοπόλεμου 

    

 

3) Κλίνω τα ακόλουθα ουσιαστικά: 

 Ενικός Αριθμός 

Ονομαστική ο τροχονόμος η παράσταση το πλήθος 

Γενική  του τροχονόμου της παράστασης του πλήθους 

Αιτιατική  τον τροχονόμο την παράσταση το πλήθος 

Κλητική - τροχονόμε - παράσταση - πλήθος 

 Πληθυντικός Αριθμός 

Ονομαστική οι τροχονόμοι οι παραστάσεις τα πλήθη 

Γενική  των τροχονόμων των παραστάσεων των πληθών 

Αιτιατική  τους τροχονόμους τις παραστάσεις τα πλήθη 

Κλητική - τροχονόμοι - παραστάσεις - πλήθη 

 Ενικός Αριθμός 

Ονομαστική ο γείτονας η αχτίδα το γράμμα 

Γενική  του γείτονα της αχτίδας του γράμματος 



Αιτιατική  τον γείτονα την αχτίδα το γράμμα 

Κλητική - γείτονα - αχτίδα - γράμμα 

 Πληθυντικός Αριθμός 

Ονομαστική οι γείτονες οι αχτίδες  τα γράμματα 

Γενική  των γειτόνων των αχτίδων των γραμμάτων 

Αιτιατική  τους γείτονες τις αχτίδες τα γράμματα 

Κλητική - γείτονες - αχτίδες - γράμματα 

 

4) Συμπληρώνω τα κενά με το σωστό γράμμα (ι, η, ει) 

o Δεθείτε με τη ζώνη ασφαλείας. 

o Περπατήστε στο πεζοδρόμιο. 

o Μιλήστε πιο δυνατά, δεν σας ακούω! 

o Καθαρίστε το δωμάτιό σας,τακτοποιήστε 

την ντουλάπα και γυαλίστε τα παπούτσια 

σας. 

o Ζητήστε τη βοήθεια κάποιου μεγαλύτερου 

σας. 

o Τραγουδήστε όσο πιο δυνατά μπορείτε! 

o Διατηρήστε τη θετική σας διάθεση! 

 

5) Σημειώνω Α για κάθε απλή πρόταση, Σ για κάθε σύνθετη 

πρόταση και Ε για κάθε ελλειπτική πρόταση. 

 

Χρόνια πολλά και ευτυχισμένα! ( Ε ) 

Η Μαρία, ο Φώτης και ο Κώστας θα πάνε στο θέατρο. ( Σ ) 

Αυτός είναι ο ξάδερφός μας. ( Α ) 

Τι νέα;    ( Ε )  

Αγόρασα μήλα, μπανάνες και φράουλες για τη 

φρουτοσαλάτα. ( Σ ) 

 

6) Στις παρακάτω προτάσεις χρησιμοποιούνται ρήματα σε 

οριστική,υποτακτική και προστακτική έγκλιση. 



α) Βρίσκω σε ποια έγκλιση είναι γραμμένη η πρόταση που 

μου δίνεται . 

β) Γράφω την πρόταση στις άλλες 2 εγκλίσεις. 

 

o Να εφαρμόζετε τους κανόνες του σωστού ποδηλάτη.  

Έγκλιση: Υποτακτική 

           Εφαρμόζετε τους κανόνες του σωστού ποδηλάτη.  

           Εφαρμόζετε τους κανόνες του σωστού ποδηλάτη.    

*Το β΄ πληθυντικό πρόσωπο Οριστικής και Προστακτικής 

Ενεστώτα είναι ίδιο!  

  

o Βάλτε αμέσως τη ζώνη ασφαλείας. 

Έγκλιση: Προστακτική 

          Βάλετε αμέσως τη ζώνη ασφαλείας. 

          Να βάλετε αμέσως τη ζώνη ασφαλείας. 

  

o Προσέχω πολύ τους πεζούς, όταν οδηγώ.  

Έγκλιση: Οριστική 

 

Να προσέχω πολύ τους πεζούς όταν οδηγώ. 

Πρόσεχε πολύ τους πεζούς, όταν οδηγάς. (μόνο 

β΄πρόσωπο) 

 Δεν ξεχνώ ότι η 

Προστακτική έχει μόνο 

2 πρόσωπα  ( εσύ-

εσείς)! 


